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Alversund Mållag, 6. mars 2018 
 

Årsmøtet 2018 – innkalling og sakspapir 
 
Me viser til kunngjeringar i lokalavisene. Medlemene i Alversund Mållag er med dette 
kalla inn til årsmøte måndag 19. mars 2018 klokka 19.00 på Helsehuset i Alversund. Sjå 
sakliste nedanfor. 
 
Vel møtt! 
 
Helsing 
styret 
 
 
Kulturinnslag  
 
Jakob Sande: ”Kallen og katten”, ved Anne-Marie Midtbø 
 
Årsmøtesaker 
 
1. Innkalling, sakliste, konstituering 
 
– Val av møtestyrar 
– Val av møteskrivar 
– Val av to med-underskrivarar til referatet  
 
2. Årsmelding v/skrivaren 
 
3. Rekneskap v/kasseraren 
 
4. Årsplan/arbeidsprogram v/leiaren 
 
5. Val 
 
– Styre (leiar og to styremedlemer) 
– Vara (to) 
– Utsendingar til årsmøtet i Hordaland Mållag 
– Revisor (éin + vara) 
– Valnemnd (tre) 
 
Etter årsmøtet held me medlemsmøte med andre saker som er aktuelle. 
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Framlegg frå styret til årsmelding for 2017 
Arbeidsåret må seiast å vera innhaldsrikt og vellukka, med ulike krevjande oppgåver 
som har involvert mange medlemer. 
 
I 2017 har desse sete i styret: Inger Helen Midtgård (leiar), Karin Monstad (nestleiar), 
Johan Myking (skrivar), Tone Røyndal Kaalaas (kasserar) og Kjersti Hodnekvam 
(styremedlem). Varamedlemer har vore Øystein Vik og Arne Kvamme. Sjå elles 
årsmøtereferatet frå 2017. 
 
Fleire i styret er framleis båtpendlarar mellom Knarvik og Bergen og utnyttar turane til 
uformell samråding, og mykje samråding går over e-post. Talet på formelt korrekte 
styremøte med referat er fire. I tillegg til dette kjem ei rad med ulike nemndmøte og 
sammøte i samband med dei ymse arbeidsoppgåvene. 
 
Økonomien i laget er bra. “Håtta’ du?” er framleis berebjelken. 
 
Arbeidsplanen har vore følgd opp slik: 
 

1. Få fleire aktive medlemmer og ambassadørar for nynorsk  

 
Laget har no 90 betalande medlemer og 98 medlemer totalt pr. 31.12.2017. Dei 
tilsvarande tala for året før  var 86 og 96. Noregs Mållag har sentral innkrevjing av 
medlemspengar. Styret har ikkje drive aktivt med påminningsaksjonar. Det har heller 
ikkje vore verveaksjonar. 
 
Styret har prøvd og prøver støtt å trekkja inn nye namn i arbeidet med dei ymse tiltaka 
våre. Styret har brukt vararepresentantane aktivt. 
 

2. Påskjøna val av nynorsk for 1. klassar i området vårt, skulekrinsane Seim, Leiknes, 

Alversund og Knarvik. 

 
Sjå neste punkt. 
 

3. Arbeida for bruk av nynorsk i barnehagane i området vårt, ved bokgåver eller 

støtte til kurs for tilsette 

 
[Oppdatering – treng opplysningar] 

 
4. Skapa eit positivt inntrykk av kultur, nynorsk og målsak i lokalsamfunnet 

 

4.1 Skipa til songkvelden «Håtta du»  

 
Håtta’ du 2018 vart halden på Knarvik ungdomsskule 18. februar 2018, med om lag 130 
deltakarar. Dette var den ellevte gongen tilstellinga vart halden sidan 2006. Håkon 
Træland var som vanleg programleiar, og nytt av året var Else Irene Westervik som 
forsongar. Otto Aksnes var vår faste tonefølgje også i år. Han vart i år hylla med 
bursdagssong, kven skulle tru han nett hadde fylt 80 år?  Andre kunstnarlege innslag var 
Elida Hatlevik  frå MGP junior med dansarar, og Songlaget Alvidt/Manger med fine 
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songinnslag. Målprisen vart i år tildelt Claus Sellevoll, og han kvitterte med dikt av både 
Olav Nygaard og Jacob Sande. Som vanleg var diplomet teikna av Håvard Giezendanner. I 
prisnemnda sat Oddbjørn Rosnes, Marit Gro Berge og Anne Marie Midtbø. Styret 
oppsummerer Håtta’ du 2018 som særs vellukka og med perfekt lengd.  

 
4.2 Markera laget som ein organisasjon som femner breitt, gjerne 

samarbeida med andre lag og organisasjonar om tiltak som fremjar  
norsk språk og kultur. 

 
[OPPDATERING NÅR TILTAKET ER HALDE Tiltaket Nynorsk for dei minste 10. mars 
2018 vart halde på Meland rådhus i samarbeid med Meland Mållag, Osterfjorden Mållag, 
Lindås Mållag og Strilabiblioteket. Førsteamanuensane Eli Bjørhusdal og Ingvil Brügger 
Budal frå Høgskulen på Vestlandet har redigert fagboka Nynorsk med dei minste, 
utgjeven på Samlaget i 2017. Erna Osland er representert i boka og deltok òg på 
tilskipinga.] 
 
Konserten JAZZ PÅ STRILAMÅL vart eit hovudprosjekt for laget i 2017. Reidar 
Konglevoll, som er medlem i laget, har omsett tekstar frå ”The Great American 
Songbook”, dvs. jazz-standardar frå 1950- og 1960-talet, til striledialekt og øvd inn eit 
konsertprogram saman med lokale jazzmusikarar frå miljøet rundt Meland jazzkafé. 
Alversund Mållag gjekk inn som arrangør saman med Meland Mållag av ein konsert i 
Nordgardsløa 3. november med dette programmet. Konglevoll gav òg ut ein CD som vart 
sleppt i samband med konserten. Laget tok for første gong i bruk billettsystemet 
TicketCo, og dei 100 billettane til konserten vart selde på førehand. Denne typen 
tilstelling er dyrare enn det eit mållag ofte kan rå med, men med kulturmidlar frå to 
kommunar gjekk konserten med eit mindre overskot. 
 
Karin Monstad er framleis vår representant i Lindås kulturråd. 
 

4.3 Skapa blest om målsaka ved å dela ut målpris og målros(er) for god bruk 

av nynorsk i det offentlege rom  

 
Laget har delt ut målrose til Nordhordland Ung. Målprisen 2018 vart som nemnt ovanfor 
delt ut på ”Håtta du?” 18.2.17  
 

4.4 Skriva lesarbrev med mål å synleggjera målsaka  

 
MANGLAR OPPLYSNINGAR 
 

5. Samarbeida med dei andre mållaga i Nordhordland om tiltak for å fremja norsk 

språk og kultur, særleg føra vidare arbeidet med å få innført nynorsk som 

opplæringsspråk for flyktningar og vaksne innvandrarar 

 

Laget har hatt eit godt samarbeid med Meland Mållag om konserten Jazz på strilamål i 
november. Leiaren og andre styremedlemer deltok òg på 100-årsfesten for Meland 
Mållag i desember. Tilstellinga Nynorsk for dei minste 10. mars vart halde i samarbeid 
både med andre mållag og med Strilabiblioteket, sjå ovanfor. 
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Det har som tidlegare vore halde sammøte med dei andre mållaga i Nordhordland 
gjennom arbeidsåret og freistnad på praktisk samarbeid. Tiltaket opplæring på nynorsk 
for vaksne innvandrar og flyktningar heldt fram frå 2016 som politisk sak i Lindås 
kommunestyre hausten 2016, og kom opp til avgjerd i kommunestyret 11. mai 2017.  
Mållaga skipa eit eige seminar om emnet med politikarar, administrasjon og fagfolk i 
februar 2017.  Fleire styremedlemmer deltok på Bergenskonferansen som Bergen 
mållag og Universitetet i Bergen skipa til i mars. Der var dette eitt av temaa, med 
deltaking m.a. av ordførar Astrid Aarhus Byrknes. Det har vore drive lobbyverksemd og 
vore dialog med ordførar om saka. Det var mykje debatt og ulike medieutspel før og 
etter møtet i kommunestyret. Vedtaket vart ikkje slik mållaga hadde vona. Mange av dei 
som har engasjert seg i denne saka gjennom meir enn eitt år, er vonbrotne både over 
kommunestyrefleirtalet og ikkje minst over det saksgrunnlaget administrasjonen i 
Lindås kommune la fram. Me er likevel nøgde med å ha sett saka på det politiske kartet, 
og har kome eit stykke på veg med saklege, fagleg vel funderte argument. Tida kan 
arbeida for oss (talet på kommunar med nynorsk som opplæringsmål har nyleg auka til 
53). Siste ord er ikkje sagt. 
 
Alversund Mållag har alltid meint at samarbeidet mellom mållaga i Nordhordland er 
særs viktig, og prioriterer sammøte og andre former for samarbeid. I praksis fungerer 
dette samarbeidet godt mellom Alversund og Meland, men ikkje like godt med dei andre 
mållaga. Styret meiner at samarbeid må vurderast ut frå kva vi trur tener målsaka i 
regionen og også fungerer godt for laget   
 

6. Samarbeida med Noregs Mållag sentralt og Hordaland Mållag med formål å skapa 
blest om målspørsmål og språk. 

 
Me har teke initiativ til, og bede, Hordaland Mållag om hjelp etter nederlaget i kampen 
for nynorsk til vaksne innvandrarar. Eit avtalt møte har ikkje vore halde. Noregs Mållag 
sentralt har også vore involvert i seminarplanlegging og strategiar knytt til saka om 
nynorsk for vaksne innvandarar.   
 

7. Vera pådrivar for god målbruk i kommunen.  
 
Det har ikkje vore møte med rådmannen i Lindås i 2017 slik som åra før. God målbruk i 
kommunen er viktig å vera pådrivar for men styret er uviss på kva strategi og tiltak som 
har effekt.  
 
Avslutning 
 
Som oppsummering vil styret seia seg svært nøgd med at tilskipingane våre har fått 
gode oppslag i lokalavisene.  
 
Alle tilskipingane i 2017 har kravd stor dugnadsinnsats frå medlemene, og svært mange 
har hjelpt til. Styret takkar alle for velvilje og positiv innstilling! 


